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Слабкий попит і високий ризик: чому інвестори не готові
вкладати в Україну й що очікує металургію Європи —
інтерв’ю CEO компанії Юрія Риженкова для Bloomberg TV

Генеральний директор Групи Метінвест Юрій Риженков в прямому ефірі з ведучою міжнародного

телеканалу Bloomberg Television Франсін Лакуа розповів про вплив війни на інвестиції в Україну,

необхідність мирних гарантій та інвестиційні можливості компанії в сусідніх країнах.

─ Воєнні дії в Україні мають значно послабитися, щоб ви могли реалізувати проєкти зеленого
курсу. Розкажіть про це докладніше. Що відбувається зараз, і яких змін ви очікуєте найближчими
місяцями?

─ На жаль, ситуація в Україні залишається досить складною, й ми не спостерігаємо жодного

уповільнення війни. Навпаки, за останні пів року воєнні дії стали ще інтенсивнішими. Отже,

інвестиційний клімат все ще не сприяє вкладенням в Україну. Проте, як гравець на міжнародній арені,

особливо на європейських ринках, Метінвест вирішив розпочати проєкт будівництва заводу з

виробництва зеленої сталі в Італії. Цей завод стане пілотним проєктом для нас і нашого партнера Danieli,

щоб відновити українську металургійну промисловість після остаточного завершення війни.

─ Коли ви говорите про остаточне завершення війни, чи маєте на увазі, що для здійснення значних
інвестицій в Україну обов’язковим є підписання мирної угоди? Чи, можливо, достатньо буде
заморожування конфлікту?

─ Заморожування війни недостатньо. Ми вже мали такий досвід із Мінськими домовленостями, і всі ми

бачили, чим це завершилося. Тож зараз нам потрібні надійні гарантії безпеки для України, й лише це

допоможе залучити великі інвестиції в країну, зокрема в зелену металургію. До цього моменту, на жаль,

малоймовірно, що до країни надходитимуть значні інвестиції.

─ Скільки ви могли б інвестувати в Україну? І скільки вже інвестували в Італію?

─ Проєкт в Італії вартістю 2,5 млрд євро фінансуватиметься через інвестиції в акціонерний капітал, а

також переважно за підтримки кредитних коштів європейських фінансових інституцій, зокрема

державних та громадських коштів. Якщо ми говоримо про Україну, нам знадобиться такий самий обсяг

інвестицій, щоб змінити українську металургійну промисловість. Саме тому я наголошую, що без

остаточного завершення війни та надійних гарантій безпеки реалізація цих планів у найближчому

майбутньому виглядає малоймовірною. Важко уявити, щоб інвестори погодилися вкладати значні кошти

в модернізацію української металургійної галузі за нинішніх умов.

─ Тобто має бути мирна угода з гарантіями безпеки з боку США?



─ Принаймні, мають бути гарантії безпеки. Я не впевнений, які саме мирні угоди мають бути укладені,

але гарантії безпеки мають надійти від наших союзників і партнерів ─ від США та Європи. І вони мають

бути досить вагомими, щоб переконати інвесторів, що це справжнє завершення війни, і що росія не

нападе знову за кілька місяців чи років.

─ Як поводяться інвестори на цьому етапі?

─ Наразі інвестори просто не вкладають коштів. Усе досить просто: інвестиції, які підтримують уряди

європейських чи інших країн світу, а також державні інвестиції здійснюються. Проте приватні інвестиції

призупинені. Інвестори очікують на прояснення ситуації.

─ Ви говорили, що розглядаєте можливість злиття та поглинання в сусідніх країнах. Розкажіть про
це докладніше. Які саме проєкти ви шукаєте?

─ Ми відкриті до будь-яких проєктів, що можуть забезпечити синергію з нашою ресурсною базою в

Україні. Розглядаємо можливості придбання та модернізації потужностей, які наразі не належать до

категорії декарбонізованої сталі, але мають потенціал стати такими. Є декілька об'єктів у сусідніх країнах,

які відповідають цьому критерію, але я не називатиму їх, оскільки це може вплинути на переговори. Ми

також розглядаємо проблемні металургійні активи, які мають потенціал для декарбонізації, що, на нашу

думку, ми зможемо відновити та повернути до життя. Усі ці активи здебільшого розташовані в Південній

та Східній Європі, а це регіон нашої діяльності, й саме тому вони привертають нашу увагу.

─ Чи впевнені ви в належному попиті з огляду на стан світової економіки?  І чи переконані, що
зможете знайти проєкти, що виправдають інвестиції?

─ Попит у металургійній галузі наразі залишається слабким, особливо в Європі. Сталеливарні компанії у

всій Європі зазнають труднощів. Проте сталь залишається найбільш універсальним матеріалом у світі, і

ця галузь характеризується високою циклічністю. Тож зараз ми перебуваємо в спадній стадії циклу, але

знаємо, що в майбутньому неминуче відбудеться відновлення. Тому ми готові інвестувати сьогодні, щоб

скористатися перевагами майбутнього зростання.

  |  Bloomberg

https://metinvestholding.com/ua/media/news/slabkij-popit-visokij-rizik-chomu-nvestori-ne-gotov-vkladati-v-ukranu-j-scho-ochku-metalurgyu-vropi-ntervyu-ceo-kompan-yurya-rizhenkova-dlya-
bloomberg-tv

https://metinvestholding.com/ua/media/news/slabkij-popit-visokij-rizik-chomu-nvestori-ne-gotov-vkladati-v-ukranu-j-scho-ochku-metalurgyu-vropi-ntervyu-ceo-kompan-yurya-rizhenkova-dlya-bloomberg-tv

